
 

   
Referat tirsdag d. 07.11-2023 kl. 18.00-20.00  

Lokale: Personalerummet  Fraværende: Maren, Daniel, Thomas,  

Punkter Ansvarlig Beskrivelse Tid Referat 

1. Protokol       Sidste referat godkendt og underskrevet  

2. Siden sidst         

 
* Formand Thomas     

Der er kommet en forældrehenvendelse omkring, at der 
fortsat er nogle forældre, der parkerer ved Kys og Kør. 
Det afstedkommer bekymring omkring farlige situationer 
for børnene. 

Vi minder de pågældende forældre om det, når vi ser 
det.  
Vi henstiller endnu engang til ikke at parkere ved Kys og 

Kør i kommende nyhedsbrev.  
 

* Ledelse JAX     

Skolefoto 
Vi har netop overstået skolefoto, da vi var for sent med 
at aflyse, som vi ellers havde overvejet. 

 
Vi arbejder i øjeblikket med årgangskonferencer, hvor vi 
gennemgår klasser og elever for deres faglige og sociale 
udvikling. Dette for at følge eleverne og give de rette 

indsatser.  
 
Sophieskolen arbejder fortsat med at kunne beholde 

Skovkøkkenet ved en form for overtagelse, efter 
tilskuddet stopper 1. januar. 
 

*AMO/MED      

Der arbejdes i år med det psykiske arbejdsmiljø, og der er 
en undersøgelse på vej.  

Vi er også i gang med en løbende evaluering omkring 
trivsel på arbejdet, hvor medarbejderne tjekker deres 
trivselsbarometer hver 14. dag. Det skønnes at være en 
positiv oplevelse for de medarbejdere, der benytter 

tilbuddet. 
Vi har haft en kursusaften i positiv psykologi, hvor vi 
forsøgte at holde fokus på det, der gør glad og giver 
overskud i en travl hverdag.  

 

*Elevråd       

Mobilpolitik 
Eleverne efterspørger en fælles regel for 0-5 og for 6-9.  
0-5 eleverne ønsker, at mobilen skal afleveres hele 

dagen. 
6-9 eleverne ønsker, at mobilerne skal afleveres i 
timerne, men de ønsker mobilerne i frikvartererne.  



 

   
Vi drøfter fordele og ulemper ved fælles regler for 
mobilpolitik og fordele og ulemper ved at 
udskolingseleverne ønsker mobilerne i frikvarterne. 

I de fleste udskolingsklasser afleverer eleverne mobilerne 
om morgenen og får dem udleveret, når de har fri.  
Skolebestyrelsens princip bliver således ikke ændret, da 
det giver en åben mulighed for, at lærerne laver de 

regler, der passer til elevgruppen i pågældende årgang. 
Skolebestyrelsen anbefaler eleverne at åbne dialogen 
med de pågældende kontaktlærere om mobilpolitik for 

årgangen. Men kontaktlærerne har fortsat retten til at 
beslutte. 
 
Affaldssortering, som elevrådet sidste år arbejdede med, 

er gået lidt i stå primært pga. kommunale indkøbsaftaler, 
som ikke stemmer overens med de muligheder, vi har 
afprøvet. 

 
Om skovkøkkenet 
Dårlig kø-kultur – de store springer over. 
Priserne skønnes for høje, men de er billigere end mange 

andre steder. 
Madplan for hele ugen ønskes meldt ud i starten af ugen. 
Ønske om en form for forudbetalt mad, så eleverne bare 
kan gå ned og tage mad.  

Fortsat ønske om salatbar. 
 
Garderobepladsen føles trang i afd. 0-5, og der rodes 

meget omkring garderoben.  
 
Temperaturen føles meget forskellig omkring på skolen. 
 

Der er lidt kamp om fodboldbanerne, og der mangler 
respekt fra andre klasser, når man har banen – primært 
0-5. 
 

Fællesarealer på dagsordenen til næste elevrådsmøde. 
 

* Andre  Alle        

3. Økonomi Jax   

Budgetopfølgning 
 

Vi arbejder på en tre-årsplan for at nedbringe 
underskuddet.  
 

4. Pause- og 
Spisetid Jax   

Skolebestyrelsen har modtaget spørgsmål til 
Sophieskolens prioriteringer af mindre pausetid i 

udskolingen. I vores skema- og ringetider i udskolingen 



 

   

  

har Sophieskolen prioriteret fagfaglig undervisning i den 
pulje, der fra UVM beskrives som pause og 
understøttende undervisning. Fx: Vi har prioriteret to 

musiktimer og to billedkunsttimer på 6. årg. fremfor kun 
én af praktiske hensyn til fagets karakter. Vi har 
prioriteret to lektioner i fagene biologi og geografi 
fremfor kun én i de ældste klasser, da fagene er 

prøvefag. Derved giver vi mere praksisfaglig undervisning 
end minimumtimetallet (§16e). 
Vi er desuden afhængig af buskørsel, Skovkøkkenets 

kapacitet og haltider, der også influerer på skematiderne. 
Grundet skolens økonomiske situation vil vi sandsynligvis 
prioritere anderledes og følge minimumstimetallet på 
alle klassetrin næste skoleår, hvor vi også vil gøre 

skoledagen så kort som mulig.  
 

 
5. Ændring af 
principper  JAX   

Skolerejser  
 
Juristerne arbejder fortsat på tolkning og beskrivelse af 

lovgivningen omkring skolerejser. Skolebestyrelsen 
venter derfor med ændringer i princippet omkring dette, 
før vi kender mulighederne.  

 

6. Punkter til 
næste møde Alle   

Skolerejser, hvis vi kender juristernes stillingtagen. 
Næste gang d. 6/12 mødes vi kl. 17.30  
 

7. Eventuelt Alle     

Julegaver til personalet er aftalt 
 

 

8. Personfølsomt   

Elevrepræs
entanter 
deltager 
ikke   

     

     


